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1.  Otvorenie – Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia 

12. zasadnutie Valného zhromaždenia Združenia miest a obcí okresu Komárno otvoril a viedol 
predseda združenia Mgr. Béla Keszegh. Na zasadnutí zvlášť privítal I. podpredsedu Združenia 
miest a obcí Slovenka pána Radomíra Brtáňa. V úvode zasadnutia pripomenul, že na dnešné 
zasadnutie pozvanie prijali aj predseda Nitrianskeho samosprávneho kraja pán Branislav Becík, 
nový prednosta Okresného úrad v Komárne, pán Marek Mihály a riaditeľka Úradu práce 
sociálnych vecí a rodiny v Komárne pani Darina Nagyová. Konštatoval, že valné zhromaždenie 
je uznášaniaschopné, nakoľko je prítomná nadpolovičná väčšina všetkých členov združenia.  
Zo zasadnutia sa ospravedlnili:  
Peter Tóth – starosta obce Brestovec 
Ján Karkó – starosta obce Búč 
Ervin Varga – starosta obce Marcelová 
István Keszeg – starosta obce Martovce 
Štefan Édes – starosta obce Modrany 

Ľubomír Púchovský – starosta obce Radvaň nad Dunajom 

Neskorší príchod hlásili:  
Rozália Szalai – starostka obce Klížska Nemá 
Rozália Tóthová – starostka obce Patince  
 
 
Za overovateľov zápisnice boli navrhnutí:  

- Ing. István Domin, starosta obce Iža 
- Karol Farkas starosta obce Trávnik 

 
Hlasovanie č. 1 k návrhu overovateľov  
Za: 27 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0  
Nehlasoval: 0 
Návrh je prijatý (Uznesenie č. 1/2023) 
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K návrhu programu valného zhromaždenia:  

K návrhu programu rokovanie neboli vznesené žiadne pozmeňujúce návrhy.  

Hlasovanie č. 2 k návrhu programu zasadnutia   
Za: 27 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0  
Nehlasoval: 0 
Návrh je prijatý (Uznesenie č. 2/2023) 
 
 
Schválený program zasadnutia:  
 
09:00 – 9:45 Pracovná časť  

1. Otvorenie  

2. Voľba členov orgánov Združenia miest a obcí okresu Komárno  

3. Správa o hospodárení združenia za rok 2022 a schválenie výšky členského príspevku na 
rok 2023 
 

4. Návrh na vymenovanie za člena Výboru pre otázky zamestnanosti Úradu práce, 

sociálnych vecí a rodiny v Komárne 

5.  34. snem Združenia miest a obcí Slovenska – delegovanie členov a návrh kandidátov  

09:45 – 10:00 Prestávka  

10:00 – 11:00 Príspevky hostí 

- Ing. Branislav Becík, PhD., predseda Nitrianskeho samosprávneho kraja  

- Mgr. Marek Mihály, prednosta Okresného úradu Komárno 

- Ing. Darina Nagyová, riaditeľka Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny v Komárne  
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11:10 – 12:00 Pohostenie v malej sále Dôstojníckeho pavilónu  

 

Predseda združenia, Béla Keszegh,  uviedol, že vzhľadom na to, že po voľbách do orgánov 

samosprávy obcí, ktoré sa konali dňa 29. októbra 2022, boli zmeny v osobách štatutárov 

mesta a obcí, ktorí zastávajú funkcie v jednotlivých orgánoch ZMOOK, je vhodné vykonať 

voľby do orgánov združenia z aktuálne pôsobiacich štatutárov miest a obcí a nakoľko sa budú 

voliť orgány združenia, predseda združenia požiadal o návrhy na trojčlennú mandátovú, 

návrhovú a volebnú komisiu:  

- Ing. Pál Banai Tóth, starosta obce Moča,  
- Peter Ilčík, starosta obce Vrbová nad Váhom,  
- Zuzana Fitosová, starostka obce Bodza.  
 
Hlasovanie č. 3 k návrhu mandátovej, návrhovej a volebnej komisie  
Za: 27 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0  
Nehlasoval: 0 
Návrh je prijatý (Uznesenie č. 3/2023)  
 
 
2. Voľba členov orgánov Združenia mies a obcí okresu Komárno 

Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia  
(predložený materiál tvorí prílohu uznesenia) 
 
Voľba predsedu Združenia miest a obcí okresu Komárno 
 
Za predsedu združenia bol navrhnutý primátor mesta Komárna pán Mgr. Béla Keszegh. 
 Iný návrh neodznel.  
 
Hlasovanie č. 4 k návrhu k voľbe predsedu združenia – Mgr. Béla Keszegh, primátor mesta 
Komárno 
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Za: 26 
Proti: 0 
Zdržal sa: Béla Keszegh 
Nehlasoval: 0 
Návrh je prijatý (Uznesenie č. 4/2023) 
 
 
Voľba podpredsedov Združenia miest a obcí okresu Komárno 
 
Predseda združenia vysvetlil filozofiu zaužívanej voľby podpredsedov združenia – bol tam vždy 
jeden zástupca mesta a jeden zástupca obce.  
Nikto nemal výhrady.  
 
Za podpredsedov združenia boli navrhnutí:  
 
- Ing. Béla Halász, primátor mesta Kolárovo, 
 
- Ing. Pál Banai Tóth, starosta obce Moča. 
 
Hlasovanie č. 5 k návrhu k voľbe podpredsedu združenia – Ing. Béla Halász, primátor mesta 
Kolárovo 
Za: 27 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Návrh je prijatý (Uznesenie č. 5/2023) 
 
Hlasovanie č. 6 k návrhu k voľbe podpredsedu združenia – Ing. Pál Banai Tóth, starosta obce 
Moča 
Za: 26 
Proti: 0 
Zdržal sa: Pál Banai Tóth 
Nehlasoval: 0 
Návrh je prijatý (Uznesenie č. 6/2023) 
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Voľba Rady Združenia miest a obcí okresu Komárno 
Predseda združenia Béla Keszegh navrhol, aby doterajší členovia Rady, ktorí naďalej zastávajú 

funkciu primátora, starostky/starostu, zostali naďalej členmi Rady združenia a volili sa len traja 

noví členovia. K návrhu neboli výhrady.  

Doterajší členovia, ktorí naďalej zastávajú funkciu primátora, starostky/starostu sú:  

- Mgr. Béla Keszegh, primátor mesta Komárno 

- Ing. István Domin, starosta obce Iža, 

- Mgr. Peter Závodský, primátor mesta Hurbanovo, 

- Ing. Rozália Szalay, starostka obce Klížska Nemá, 

- JUDr. Gabriela Gönczölová, starostka obce Dedina Mládeže, 

- Zoltán Molnár, primátor mesta Nesvady . 

Návrhy na nových členov Rady združenia:  

- Ing. Halász, primátor mesta Kolárovo, 

- Ing. Pál Banai Tóth, starosta obce Moča, 

- Ing. František Mayer, starosta obce Sokolce.  

Hlasovanie č. 7 k návrhu k voľbe členov Rady Združenia miest a obcí okresu Komárno 
Za: 27 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Návrh je prijatý (Uznesenie č. 7/2023) 
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Voľba Kontrolnej komisie Združenia miest a obcí okresu Komárno 

Vzhľadom na to, že bola zmena v pozícii starostky obce Bodzianske Lúky a František Mayer, 

starosta obce Sokolce, bol zvolený do Rady ZMOOK, bude potrebné nominovať nových členov 

kontrolnej komisie.  

Navrhovaní členovia Kontrolnej komisie ZMOOK:  

- Mgr. Rozália Tóthová, starostka obce Patince,  

- Dezider Pataki, starosta obce Kameničná,  

- František Bachorec, starosta obce Bajč.  

Hlasovanie č. 8 k návrhu k voľbe členov Kontrolnej komisie Združenia miest a obcí okresu 
Komárno 
Za: 27 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Návrh je prijatý (Uznesenie č. 8/2023) 
 

Hlasovanie č. 9 na návrh pána primátora mesta Kolárovo,  Bélu Halásza ku všetkým 
personálnym zmenám  
Za: 27 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Návrh je prijatý (uznesenie č. 4/2023, 5/2023, 6/2023, 7/2023, 8/2023) 
 

Prišla starostka Klížskej Nemej pani Rozália Szalay.  
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3. Správa o hospodárení združenia za rok 2022 a schválenie výšky členského príspevku na rok 
2023 
Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia  
(predložený materiál tvorí prílohu uznesenia) 
 
Tajomníčka združenia spresnila, že medzičasom aj mesto Kolárovo aj obec Zemianska Olča 
zaplatili členský príspevok. Spresnila, že Kolárovo zaplatilo 1029,20 eur a Zemianska Olča 
230,10 eur.  
 
K predloženému materiálu neboli vznesené žiadne pripomienky ani pozmeňujúce návrhy. 
 
Hlasovanie č. 10 k návrhu na uznesenie k Správe o hospodárení Združenie miest a obcí okresu 
Komárno 
Za: 28 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
(Uznesenie č. 9/2023) 
 
Členský príspevok: 
V zmysle Článku IV. ods. 2 Štatútu združenia „Výšku členského príspevku na príslušný rok 

odsúhlasí Snem Združenia“. Návrh výšky členského príspevku zostáva 0,10 eur na 1obyvateľa 
mesta/obce podľa počtu obyvateľov k 31. 12. predchádzajúceho kalendárneho roka.  
 
Hlasovanie č. 11 k návrhu uznesenia o schválení výšky členského príspevku na rok 2023 
Za: 28 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
(Uznesenie č. 10/2023) 
 
 
4. Návrh na vymenovanie za člena Výboru pre otázky zamestnanosti Úradu práce, sociálnych 
vecí a rodiny v Komárne 



 

 

Z á p i s n i c a 
z  12. zasadnutia Valného zhromaždenia Združenia miest a obcí okresu Komárno (ZMOOK) 

konaného dňa 27. januára 2023 od 9:00 hod.  
v Dôstojníckom pavilóne v Komárne  

 

8 

 

Predkladateľ: Anna Szabóová, tajomníčka združenia 
(predložený materiál tvorí prílohu zápisnice) 
 
Predseda združenia požiadal tajomníčku združenia, aby predložila materiál k bodu rokovania.  
 
Anna Szabóová, tajomníčka združenia predložila materiál, uviedla, že Združenie miest a obcí 
okresu Komárno ešte v roku 2019 nominovalo do tejto funkcie dvoch členov združenia – 
Lajosa Csóku, starostu obce Veľké Kosihy a Jozefa Jobbágya, starostu obce Svätý Peter.  Úrad 
práce sociálnych vecí a rodiny v Komárne, vzhľadom na to, že bola zmena štatutára v obci 
Svätý Peter, nás požiadal, aby združenie nominovalo nového člena do tohto výboru.  
 
Predseda požiadal o návrh/y za člena Výboru pre otázky zamestnanosti Úradu práce, 
sociálnych vecí a rodiny v Komárne.   
 
Návrh na nového člena Výboru pre otázky zamestnanosti Úradu práce, sociálnych vecí 
a rodiny v Komárne: Mgr. Peter Závodský, primátor mesta Hurbanovo.  
 
 
Hlasovanie č. 12 k návrhu na vymenovanie za člena Výboru pre otázky zamestnanosti Úradu 
práce, sociálnych vecí a rodiny v Komárne – Mgr. Peter Závodský, primátor mesta Hurbanovo  
Za: 27 
Proti: 0 
Zdržal sa: Peter Závodský  
Nehlasoval: 0 
(Uznesenie č. 11/2023) 
 
5.  34. snem Združenia miest a obcí Slovenska – delegovanie členov a návrh kandidátov  
Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia, Anna Szabóová, tajomníčka združenia  
(predložený materiál tvorí prílohu zápisnice) 
 
 
Predseda združenie predložil materiál k bodu rokovania. Prítomným ozrejmil, že sa bude 
rozhodovať o delegátoch ZMOOK, ktorí sa zúčastnia 34. snemu ZMOS, ďalej o delegátovi do 
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Rady ZMOS a o možnosti návrhu kandidáta za predsedu ZMOS a kandidátov do Kontrolnej 
komisie ZMOS.  
 
K schváleniu delegátov ZMOOK na 34. snem ZMOS 
 
 Predseda združenia sa opýtal prítomných kto by mal záujem zúčastniť sa 34. snemu ZMOS, 
ktorý sa bude konať 23. – 24. mája 2023 v NTC Aréne v Bratislave. Vložné za každého jedného 
delegáta hradí Združenie miest a obcí okresu Komárno, takisto náklady na prípadné 
ubytovanie.  
 
Záujem prejavili:  

• Ing. István Domin, starosta obce Iža,  

• Zoltán Molnár, primátor mesta Nesvady, 

• Ing. František Tyukos, starosta obce Imeľ,  

• Ing. Miloš Vicena, starosta obce Dulovce,  

• Mgr. Peter Závodský, primátor mesta Hurbanovo, 

• Norbert Zsitva, starosta obce Pribeta.  
 
Hlasovanie č. 13 k návrhu na uznesenie k schváleniu delegátov združenia na 34. sneme 
Združenia miest a obcí Slovenska  
Za: 28 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
(Uznesenie č. 12/2023) 
 
K schváleniu člena Rady ZMOS 
 
Predseda združenia uviedol, že súčasným členom Rady ZMOS je primátor mesta Nesvady Zoltán 
Molnár. Zároveň sa opýtal prítomných kto by mal záujem v nasledujúcom 4-ročnom období 
zastávať túto funkciu.  
 
Záujem prejavili:  
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• Ing. Miloš Vicena, starosta obce Dulovce,  

• Zoltán Molnár, primátor mesta Nesvady,  

• Ing. František Tyukos, starosta obce Imeľ.  
 

Predseda združenia dal procedurálny návrh, aby sa hlasovalo o tom, či má byť verejné 

hlasovanie.  

Hlasovanie č. 14:  procedurálny návrh - aby bolo verejné hlasovanie o schválení delegáta do 
Rady ZMOS 
Za: 27 
Proti: Banai Tóth Pál 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Návrh nebol schválený. Prebehne verejné hlasovanie.  
 
Hlasovanie č. 15:  k návrhu člena do Rady ZMOS – Ing. Miloš Vicena, starosta obce Dulovce 
Za: 0 
Proti: 0 
Zdržal sa: 28 
Nehlasoval: 0 
(Návrh nebol schválený) 
 
 
Hlasovanie č. 16:  k návrhu člena do Rady ZMOS – Ing. František Tyukos, starosta obce Imeľ 
Za: 5 
Proti: 0 
Zdržal sa: 23 
Nehlasoval: 0 
(Návrh nebol schválený) 
 
Hlasovanie č. 17:  k návrhu člena do Rady ZMOS – Zoltán Molnár, primátor mesta Nesvady 
Za: 23 
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Proti: 0 
Zdržal sa: 5 
Nehlasoval: 0 
(Uznesenie č. 13/2023) 
 
K návrhu na kandidáta predsedu ZMOS 
 
Pán primátor Zoltán Molnár navrhol kandidáta na predsedu Združenia miest a obcí Slovenska 
pána Radomíra Brtáňa, I. podpredsedu ZMOS.  K tomuto návrhu sa pridal aj predseda 
združenia Béla Keszegh, ktorý sa vyjadril, že spolupráca s pánom Brtáňom je veľmi korektná.  
 
Pán Radomír Brtáň sa poďakoval za prejavenú dôveru a v krátkosti sa predstavil. Piate volebné 
obdobie je starostom obce Košeca, , je to v okrese Ilava v Trenčianskom samosprávnom kraji.  
Ich regionálne združenie Stredné Považie má 174 členov. Vyjadril sa, že  pokiaľ bude dopyt po 
jeho službách a ak bude záujem z viacerých regionálnych združení, tejto nominácii sa nebude 
brániť.  
 
Predseda združenia dal hlasovať o návrhu na nomináciu pána Radomíra Brtáňa na post 
predsedu Združenia miest a obcí Slovenska.  
 
 
 
Hlasovanie č. 18:  k návrhu na nomináciu pána Radomíra Brtáňa na post predsedu Združenia 
miest a obcí Slovenska 
Za: 28 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
(Uznesenie č. 14/2023) 
 
Prišla pani starostka obce Patince Rozália Tóthová.  
 
Pán Radomír Brtáň sa ešte raz poďakoval za podporu. Následne informoval prítomných 
o protestných akciách, ktoré už ZMOS uskutočnil, a ktoré ešte chystá. K najbližšej príde 30. 
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januára ku ktorej sa môže zapojiť každá obec a každé mesto vypnutím verejného osvetlenia. 
Všetko podstatné bude aj v emaile, ktorý chodí každé ráno.  
 
Predseda združenia Béla Keszegh spomenul aj ďalší problém, ktorým sú neverejní 
poskytovatelia sociálnych služieb, ktorí podľa zákona môžu žiadať samosprávy o finančný 
príspevok. Treba povedať  aj to, že keď boli schválené tie septembrové odmeny v ZpS-kách, 
neverejní poskytovatelia dostali refundáciu a mestskí- verejní zase nie. Je to diskriminačné 
a túto záležitosť by bolo tiež dobré riešiť.  
 
Vzhľadom na to, že medzitým prišli pozvaní hostia, plánovaná prestávka sa nekonala.  
Predseda združenia Béla Keszegh privítal hostí – pána Branislava Becíka, predsedu 
Nitrianskeho samosprávneho kraja, pani Darinu Nagyovú, riaditeľku Úradu práce, sociálnych 
vecí a rodiny v Komárne, pána Mareka Mihálya, prednostu Okresného úradu v Komárne 
a pána Patrika Rumana, generálneho riaditeľa spoločnosti KOMVaK. Poďakoval sa im, že prijali 
pozvanie na dnešné stretnutie, zároveň požiadal predsedu NSK pána Becíka, aby sa ujal slova.  
 
Branislav Becík, predseda NSK,  pozdravil prítomných, poďakoval sa za pozvanie a vyjadril 
potešenie nad tým, že sa môže takto stretnúť so zástupcami samospráv, chápe problematiku, 
nakoľko sa s ňou stretával ako starosta obce.  Následne vyzdvihol, niektoré témy, ktorým sa už 
teraz, ako predseda NSK, venuje – finančne chce pomôcť samosprávam v NSK, chystá zmenu 
dotačnej politiky NSK  s tým, že mestá a obce si môžu povedať na čo chcú minúť tie finančný 
prostriedky, predbežne to vchádza na 3 až 8-tisíc eur. Taktiež je pripravený pomáhať, čo sa 
týka systému podpôr, bude vyhlásených zhruba viac ako 100 výziev, chce pomáhať 
samosprávam s písaním a podávaním projektov. Plánuje v každom okresnom meste zriadiť 
jednu kamennú kanceláriu, kde budú ich zamestnanci pomáhať samosprávam s písaním 
projektov. Určite budú žiadať o pomoc aj samospráy, nakoľko tieto kancelárie by chceli 
zriaďovať v priestoroch mestských úradov a verí, že takouto formou potlačia tento kraj ďalej,  
aby  čerpali prostriedky z EU, ktoré prináležia pre tento región. Systém dopravy NSK –  
v súčasnosti NSK sa spolupodieľa na  podpore cestovania dôchodcov 70+ , podpora je  40 
centov. Chcel by dosiahnuť podporu, aby automaticky, keď dôchodca dosiahne dôchodkový 
vek, by dostal zľavu. Jeho vnútornou túžbou je dosiahnuť, aby cestovanie bolo pre dôchodcov 
úplne zadarmo a takisto aj cestovanie žiakov a študentov. Tieto výhody by chcel preniesť aj na 
ostatných obyvateľov NSK v závislosti od toho, aké podmienky sa podarí vysúťažiť. Ďalej čo sa 
týka opravy ciest a mostov – bol by rád, keby dostali dopyt o aké cesty je záujem, aby sa začali 



 

 

Z á p i s n i c a 
z  12. zasadnutia Valného zhromaždenia Združenia miest a obcí okresu Komárno (ZMOOK) 

konaného dňa 27. januára 2023 od 9:00 hod.  
v Dôstojníckom pavilóne v Komárne  

 

13 

 

opravovať. Očakávajú impulz od starostov, keby označili cesty, ktoré patria pod NSK a ktoré 
treba riešiť. Téma zdravotníctva tiež patrí medzi priority  - do 1. 8. 2022 došlo k úbytku 
ambulancií v počte 22 kusov. Bolo by   dobré tu vytvoriť zdravotnícke strediská  do ktorých by 
sa zlúčili niektoré obce.  Uviedol, že veľmi dobrá spolupráca je s riaditeľom komárňanskej 
nemocnice s pánom Jaškom, spoločne chystajú zaviesť na stredných školách odbor zdravotník 
na oplátku by chcel, aby vyprodukoval doktorov, ktorých by potom mohli umiestňovať práve 
do týchto ambulancií. Ďalej uviedol, že sedel s generálnym riaditeľom SSC a bude aj budúci 
týždeň. Začal s ním riešiť kruhovú križovatku ako sa ide na Ižu, bude sa od neho opätovne 
pýtať v akom to je štádiu. Takisto má sľúbené stretnutie s pánom ministrom Doležalom vo veci 
spustenia výstavby R8 – od Komárna až po Topoľčany.  
 
Béla Keszegh, predseda ZMOOK, uistil pána predsedu, že pripravia zoznam ciest v okrese, 
ktoré potrebujú nevyhnutnú opravu a takisto požiadal prítomných, keby potrebovali riešiť 
zámenu pozemkov, aby tiež spísali takýto zoznam a zaslali tajomníčke ZMOOK. Ďalej dodal, že 
víta iniciatívu pána predsedu, že začal riešiť aj autobusovú dopravu. Nakoľko je známe, že 
železničná doprava je dotovaná, ale autobusová nie. Ešte k nemocnici dodal, že je tam značný 
rozvoj, čo sa týka budov, ale cestná  infraštruktúra v areáli nemocnice je dosť v zlom stave, 
preto by Nitriansky samosprávny kraj mohol do toho investovať. Aby tam boli dôstojné 
podmienky pre pohyb osôb. Mohlo by sa to vykonať z nájomného, ktoré Agel platí NSK, čo 
predstavuje približne 120-tisíc eur ročne a tie peniaze by tým pádom zostali v regióne. Čo sa 
týka kruhovej križovatky pri Ižianskej ceste, združeniu tiež sľúbil pán minister, že to bude 
riešiť, takisto aj Vážsky most, avšak zatiaľ bez výsledku. Nikto nie je schopný povedať, kedy sa 
skončí verejné obstarávanie a kedy by začali reálne a s rekonštrukciou mosta. Predseda 
združenia sa poďakoval predsedovi NSK  a zároveň požiadal nového prednostu Okresného 
úradu Komárno pána Mareka Mihálya, aby sa prihovoril prítomným.  
 
Marek Mihály, prednosta Okresného úradu Komárno, pozdravil prítomných, vedenie 
okresného úradu prevzal 15. decembra. Prítomným primátorom a starostom sa poďakoval za 
prácu, ktorú vykonávajú  v prospech všetkých ľudí tohto regiónu.  Spomenul oblasti kde úzko 
spolupracujú so samosprávami. Ubezpečil prítomných, že urobí všetko pre to, aby spolupráca 
bola aj naďalej taká úspešná.  Podotkol, že je veľmi rád, že sa ide riešiť zámena pozemkov s 
NSK, pretože mnoho investícií práve na tom padlo.  
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Darina Nagyová, riaditeľka Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny v Komárne pozdravila 
prítomných, následne vyhodnotila uplynulé obdobie otvorenej spolupráce. Majú za sebou so 
samosprávami mnoho projektov, ktoré spoločne riešili. Dodala že samozrejme nie sú len úrad 
práce, ale riešia aj sociálne veci – vyplácajú hmotnú núdzu, prídavky na deti, rodičovský 
príspevok. Čo sa týka nezamestnanosti, v okrese máme 3000 nezamestnaných – evidovaných. 
Z toho 2500 je takých ľudí, ktorí by mohli okamžite nastúpiť na trh práce. Ten zvyšok – 500 
ľudí tvoria tí, ktorí sú PN alebo chodia na rekvalifikačné kurzy. V percentách to vychádza na 
4,87, kraj 3,85 a celoslovenský priemer je 5,9. Problém je v tom, že je veľa dlhodobo 
nezamestnaných. Riešiť by sa to malo aj tak, že ZMOS aktivačné práce budú zrušené, ale 
všetci, ktorí robili tieto práce, môžu pokračovať v iných projektoch. Plán je taký, že všetci bude 
zamestnávaní cez par. 52, platení z projektov EU a tým pádom aj samosprávy môžu žiadať 
malé čiastky na každého jedného nezamestnaného. Druhá oblasť, na ktorú smeruje činnosť 
úradu práce je rekvalifikácia – vzdelávanie nezamestnaných, resp. vzdelávanie tých, ktorým 
hrozí strata zamestnania. Prioritou v roku 2023 je poradenská činnosť, aktivačné práce 
a vzdelávanie nezamestnaných aj zamestnaných ľudí.  
 
Radomír Brtáň, podpredseda ZMOS, ešte rozvinul niektoré témy, ktoré v súčasnosti sužujú 
samosprávy.  
Energie – žiadali, aby z nevyčerpaných eurofondov boli financie použité na kompenzácie 
nákladov za energie. Ministerstvo hospodárstva vydalo tlačovú správu, že sa hľadá možnosť 
schémy 2.1, ktorá by platila pre uplatnenie si kompenzácie za rok 2022. Jednoznačná pomoc 
by bola zastropovanie cien energií pre samosprávy.  
Zákon o vypúšťaní skleníkových plynov do ovzdušia – kedy opäť návrh zákona ráta s tým, že 
prerozdelenie výnosu bude pre samosprávu, ktorá má možnosť cez environmentálny fond 
žiadať dotácie na výstavbu vodovou a kanalizácie a každoročne bola táto suma doteraz 40 mil. 
eur, tak po tejto zmene by to bolo 17 miliónov. Všetky tie legislatívne zmeny sa teraz dejú bez 
vyčíslenia dopadu na rozpočet verejnej správy a v lete 2022 aj stanovisko ministerstva financií 
ho kritizoval ako nedobrý. Samosprávy sa takisto boria s problémami čo sa týka životného 
prostredia, či už sú to plánované zmeny v rámci MBÚ-čky – biologickej úpravy odpadov pred 
skládkovaním, ktoré majú nastať od 1. 1. 2023 s odkladom na rok, čiže má platiť od 1. 1. 2024. 
Za Združenie miest a obcí Slovenska vnímajú aj tento termín ako nesplniteľný. Dodal, že  
otvorene treba povedať,  že na Slovensku je 3 alebo 5 zariadení, ktoré dokážu spracovať 
a rozdeliť ten odpad, aby sa stabilizovala tá zložka, ktorá je pôvodcom metánu, čiže keď sa 
neupraví pred skládkovaním tak spôsobuje problém a druhá časť, k tomu alternatívne palivá. 
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Nevedia si predstaviť, že za rok pripraví, ktokoľvek z podnikateľského prostredia, spustenie 
ďalších, možno 20-tich, ktoré by potrebovali v regiónoch a biologicky čo najlacnejšie, pretože 
tie sumy, ktoré dostali ako ponukové, by navýšili poplatky pre obyvateľov, rádovo možno 
o desiatky eur.  
Dlhová brzda – mala by sa spustiť v máji, ale predčasné voľby urobia taký zázrak, že vlastne 
pre novú vládu dlhová brzda nebude platiť 24 mesiacov. To znamená, že aj keď máme dlh viac 
ako 60% HDP, tak v zásade nebude mať zapnutú dlhovú brzdu viac ako pár týždňov , ale dlho 
sa nezbavíme, ktorý ďalej narastá a nezbavíme sa ho ani v ďalšom období. Uviedol, že  toto je 
veľké memento pre nás všetkých, pretože doteraz samosprávy zachraňovali štátny rozpočet 
a tu treba povedať, že jediný ZMOS nepodporil návrh štátneho rozpočtu zo sociálnych 
partnerov pri rokovaní návrhu rozpočtu pre rok 2023 a jedine ZMOS vyjadril veľké obavy 
z toho, že tie nadhodnotené položky, nebudú dosiahnuté v takej výške, ako boli navrhnuté.  
Snem ZMOS – ústavní činitelia v posledných rokoch snem ZMOS-u akosi zmeškali. Tém typu 
sociálnych vecí je veľmi veľa. Už dávno pripomienkovali, že neverejní poskytovatelia, ktorí 
majú právomoc od samospráv žiadať prostriedky na toho človeka, ktorý je v zariadení 
umiestnený  a zariadenia obecné a mestské takúto právomoc nemajú, nemajú možnosť žiadať 
od iných samospráv. Toto je nielen diskriminačné, ale pravdepodobne sa aj ukáže v najbližšej 
dobe, keďže spolupracujú aj s najvyšším kontrolným úradom intenzívne na rôznych 
kontrolách, že toto je používanie verejných zdrojov, ktoré nikto nemá možnosť kontrolovať 
Toto sú veci, ktoré sa budú snažiť riešiť aj naďalej s ministerstvom sociálnych vecí a rodiny. 
Radomír Brtáň požiadal prítomných, že ak majú niečo, čo by potrebovali riešiť, aby to posunuli 
na kanceláriu ZMOS. V súvislosti s prípravou snemu ešte uviedol, že tie témy, tézy, priority, 
vízie by sa mali rozvíjať od podkladov, ktoré dostávajú z jednotlivých regiónov. Rokujú so 
zástupcami politických strán, ktoré majú šancu sa dostať do parlamentu a žiadajú od nich, aby 
samospráva nebola tá posledná, pretože decentralizácia na Slovensku sa nedeje tak, ako je to 
vo vyspelej západnej Európe, kde si uvedomili, že práve obce, mestá a kraje ťahajú 
ekonomiku. Tu opačne štát chce opäť centralizovať veci, viď stavebný zákon. Uvidí sa, ako to 
štát zvládne, či to bude do toho roku 2024, alebo aj naďalej to budú zastrešovať samosprávy 
cez prenesený výkon. Budú presadzovať, aby prenesené výkony v budúcnosti boli financované 
na 100% . Požadujú a domáhajú sa toho, čo samosprávam patrí, lebo si myslia, že takto to má 
fungovať vo vyspelej demokracii, aby nikto nesiahal na zdroje, ktoré patria samosprávam 
z dane príjmu fyzických osôb, aby všetky tie zázraky – bonusy boli financované z iných príjmov 
a nie z podielových daní. Toto je ich cieľom a spoločne sa budú snažiť, aby sa samosprávy 
dostali na úroveň, piedestál, kam patria.  
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Béla Keszegh, predseda združenia sa poďakoval za cenné informácie. Následne dal hlasovať na 
dva návrhy – prvý sa týka spoločnosti Nemocnica AGEL Komárno a druhý technického 
vybavenia kancelárie ZMOOK. V prvom návrhu Združenie miest a obcí okresu Komárno žiada, 
aby spoločnosť Nemocnica AGEL Komárno s.r.o. mohla každoročne investovať do úpravy 
okolia a zlepšenia infraštruktúry v areáli nemocnice v Komárne a následne započítala náklady 
investícií do výšky ročného nájomného.   
 
 
Hlasovanie č. 19:  k návrhu pána predsedu Bélu Keszegha súvisiaceho s Nemocnicou AGEL 
Komárno a Nitrianskym samosprávnym krajom 
Za: 29 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
(Uznesenie č. 15/2023) 
 
 
Druhý návrh -  vytvorenie vlastnej webovej stránky, kde by boli základné informácie a aktuality 
o jeho činnosti. Keď s tým budú členovia súhlasiť pozbierali by sa všetky informácie a boli by 
zverejnené, aby sa aj takto vedelo o združení. Ďalej by sa dal zhotoviť banner s logom 
združenia, aby sme sa aj týmto spôsobom mohli prezentovať. Takisto by bolo dobré aj nové 
technické vybavenie (telefón, notebook) pre činnosť združenia, nakoľko sú dosť zastarané. 
Boli by potrebné novšie – notebook a len samotný telefón bez mesačného paušálu, rečnícky 
pult s mikrofónom.  
 
Hlasovanie č. 20:  k návrhu pána predsedu Bélu Keszegha súvisiaceho s nákupom materiálneho 
vybavenia ZMOOK a založenia webovej stránky 
Za: 29 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
(Uznesenie č. 16/2023) 
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V závere sa predseda združenia Béla Keszegh poďakoval prítomným za účasť a vyjadril nádej 
a vieru, že všetky záujmové združenia budú jednotné a budú spolupracovať, nakoľko výzvy sú 
obrovské, a aby víťazom tých bojov bol nakoniec občan.   
 

V Komárne dňa 27. januára 2023 

 

Zapísala: Anna Szabóová 

 

          Mgr. Béla Keszegh 
            predseda združenia  
 

 

Overovatelia : Ing. István Domin  

.................................................. 

 

Karol Farkas                   

        ................................................. 

 
 
Prílohy:  

- Pozvánka na zasadnutie Valného zhromaždenia ZMOOK konaného dňa  
27. januára 2023 

- Prezenčná listina  
- Uznesenia zo zasadnutia 

- Materiály z rokovania  


